
Protokół Nr XXVI/2020 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 dnia 30 grudnia 2020r. 
 

Miejsce posiedzenia  –  sala gimnastyczna Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Łącznej, 

Kamionki 63 

Czas trwania obrad   –  godz. 14,00 – 16,00 

 

Ad  1. 

Dnia 30 grudnia 2020r. odbyło się  XXVI-e  w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy  

p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych i sołtysów. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Alicja Miernik 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej w Łącznej p. Marek Walkowicz 

- sołtysi gminy Łączna 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 12 radnych, co 

stanowiło 80 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecni radni: Cieślik Halina, Januchta Jacek, Piwowar Bernarda – usprawiedliwieni. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Andrzeja Wisowatego,  który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

punktu 9 e) podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Łączna. 

Innych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku Pana Wójta o wprowadzenie do 

porządku obrad punktu 9 e) podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Łączna. 

Za – 11/12 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie porządku obrad z wprowadzonymi 

zmianami. 

Za – 11/12 obecnych radnych. 

Porządek obrad został przyjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Porządek obrad po zmianach stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

6. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

7. Pytania, wnioski, interpelacje. 

8. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok 

b) zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii na 2021 rok w Gminie Łączna 

c) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2021-2030 

d) uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2021 rok 

e) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Łączna 

10.  Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 7 grudnia 2020r. 

11.  Zakończenie obrad. 

 

Ad.  4 i 5. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 7 grudnia 2020r. do dnia 30 grudnia 2020r. przedstawił  

Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I.  Uczestniczyłem : 

16 grudnia – w posiedzeniu Komisji Społecznej i Finansowo-Gospodarczej  

                       Rady Gminy Łączna,  

21 grudnia – w podpisaniu aktu notarialnego sprzedaży gruntu w Klonowie,  

28 grudnia – w zdalnym posiedzeniu ZGGŚ, 

29 grudnia – w połączonym posiedzeniu Komisji Rady oraz w posiedzeniu  

                      Komisji Finansowo Gospodarczej. 

  

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy Łączna na 2020 rok, 

- w sprawie powołania komisji do przeprowadzenia przeglądu dokumentów      

                    i materiałów niejawnych w Urzędzie Gminy w Łącznej,   

- w sprawie ustalenia dnia wolnego od pracy w Urzędzie Gminy w Łącznej. 

   

W dniu 28 grudnia br. złożono za pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego trzy wnioski 

w ramach naboru wniosków o wsparcie dla jednostek samorządu terytorialnego w ramach 

dofinansowania ze środków Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych: 

1)    Rozbudowa oczyszczalni ścieków (wkład własny) – wnioskowana kwota 1 615 820,58 zł 

2)    Przebudowa drogi Podłazie – wnioskowana kwota 1 000 000,00 zł 

3)    Przebudowa drogi Jaśle – wnioskowana kwota 1 000 000,00 zł 
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Również w dniu 28 grudnia br. wpłynęła do Urzędu decyzja Ministra Rolnictwa i Rozwoju 

Wsi : 

- wyrażająca zgodę na przeznaczenie na cele nierolnicze, zgodnie z projektem zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gruntów rolnych klas III o łącznej pow. 

4,7017 ha położonych w obrębie Występa, 

- nie wyrażająca zgody na przeznaczenie na cele nierolnicze gruntów rolnych klas III o 

łącznej pow. 2,0381 ha położonych w obrębie Występa. 

Przeznaczenie tych gruntów na cele nierolnicze nie znalazło uzasadnienia gdyż wnioskowane 

grunty wraz z sąsiednimi terenami tworzą duży obszar charakteryzujący się korzystnymi 

warunkami do produkcji rolniczej, zmiana przeznaczenia spowoduje naruszenie rolniczej 

zwartości i zakłóci ład przestrzenny na tym terenie. 

Jednocześnie Minister podniósł, że ok. 94% powierzchni w obrębie Występa stanowią grunty 

niższych klas bonitacyjnych, co daje możliwość zagospodarowania w pierwszej kolejności 

takich terenów. 

Z procedowanych we wniosku 72 ha, grunty klas IV-VI stanowią 51 ha i taka rezerwa nie 

wymagająca zgody Ministra powinna na lata zaspokoić potrzeby inwestycyjne w tej części 

gminy.  

  

W dniu 16 grudnia br. doręczone zostały do Starostwa wnioski o wydanie decyzji 

komunalizacyjnej na działki drogowe w miejscowości Osełków i Jaśle. Została zlecona 

wycena działek drogowych w Podłaziu niezbędna do podpisania porozumienia między 

gminami do celów komunalizacyjnych. W kwietniu, początek maja powinna zakończyć się 

komunalizacja drogi Podłazie. 

Radny sołectwa Jęgrzna dostarczył oświadczenia mieszkańców niezbędne do komunalizacji 

dróg, dzięki czemu możemy teraz wystąpić do Starostwa o materiały do wniosku, niezbędne 

do uzyskania decyzji komunalizacyjnej na te grunty.  

  

Ponadto: 

Został ogłoszony przetarg nieograniczony dot. zadania : "Rozbudowa oczyszczalni ścieków w 

Kamionkach wraz z modernizacją części osadowej". 

 Wartość kosztorysowa: 11 461 309,81 zł 

 Termin realizacja inwestycji: do końca III kwartału 2023r. 

  

W ślad za odbytą kontrolą końcową projektu „Redukcja emisji CO2 poprzez kompleksową 

wymianę oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Łączna”, Gmina nadal oczekuje na 

refundację środków z Urzędu Marszałkowskiego w wysokości 189 115,68 zł. 

 

Odpowiadając na wnioski i zapytania Państwa radnych zgłaszane często na posiedzeniach 

Rady dotyczące poprawy stanu dróg gminnych niniejszym informuję, że wyremontowane 

zostały kolejne odcinki dróg gminnych: 

- w miejscowości Podzagnańszcze (Dołki) wykonana została nawierzchnia wraz z podbudową 

szerokości 3 m o łącznej długości 128 m,  

- w miejscowości Jaśle wykonano nawierzchnię z betonu asfaltowego wraz z podbudową 

szerokości 4 m oraz jednostronnym odtworzeniem rowu - długość remontowanego odcinka 

190 m. 

Łączny koszt ww. inwestycji wyniósł 93 363,15 zł brutto. 

Zadania zostały sfinansowane ze środków własnych gminy. 
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Na wniosek radnej J. Żaczek Urząd wystosował pismo do Nadzoru Wodnego w Skarżysku 

Kam. z prośbą o podjęcie działań w celu przywrócenia swobodnego przepływu wody na rzece 

Jaślanej - zakłócanego żerowiskami bobra europejskiego.  

W miesiącu styczniu 2021 roku odbędzie się kontrola w zakresie przestrzegania przez 

mieszkańców zasad segregacji odpadów komunalnych. 

W przypadku stwierdzenia, że odpady zbierane są niezgodnie ze złożoną deklaracją, 

właściciel nieruchomości straci uprawnienia do ponoszenia niższej opłaty, czyli zostanie 

obciążony opłatą jak za odpady zmieszane (niesegregowane). 

Większa ilość odpadów zmieszanych ma bezpośredni wpływ na koszty funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Nieprzestrzeganie przez mieszkańców 

Gminy zasad segregacji, czyli wrzucanie do pojemników/worków na odpady zmieszane np. 

papieru, plastiku, szkła, metalu, bioodpadów zwiększa ilość odpadów zmieszanych oraz 

zwiększa koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński do sprawozdania dodał informację o wprowadzonym do 

porządku obrad sesji projekcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Łączna. Dnia 31 grudnia 2020r. mija termin ważności ww. uchwał przyjmowanych przez 

Sejmiki Województwa. Na terenie Polski wyznaczono program oczyszczalnia ścieków  

komunalnych. Podstawowym elementem jest ilość RLM -relatywnej liczby mieszkańców, na 

1 km kanalizacji. 120 RLM jest to liczba, która kwalifikuje aglomerację do sięgania po środki 

zewnętrzne. Gmina nie przyjmowała uchwały w sprawie wyznaczania aglomeracji. 

Zmienione przepisy ustawy nakładają prawo przyjęcia takiej uchwały przez Radę Gminy. 

Nasza aglomeracja pozostaje taka sama. Załącznik graficzny obejmuje tereny, które są na 

chwilę obecną skanalizowane, mamy 95 % skanalizowanej aglomeracji. Reszta miejscowości 

nie należy do aglomeracji. Przyjęcie uchwały jest potrzebne i będzie ona niezbędnym 

dokumentem do uzyskania dofinansowania z Krajowego Programu Oczyszczania Ścieków 

oraz do uzyskania akceptacji przez Wody Polskie odnoście taryf wodno-ściekowych.  

 

Ad. 6. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Jolanta Żaczek – Komisja Społeczna odbyła 

posiedzenie 16 grudnia 2020r. 

Tematyka: 

1. Współpraca z jednostkami i organizacjami działającymi na terenie gminy oraz 

działalność: GBP, ULKS, GOPS, NZOZ, Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Łącznej, Zespołu Szkół w Goździe, Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego 

„Zalezianka”, KGW Zalezianka. 

2. Sprawozdanie z realizacji projektów unijnych z zakresu edukacji, kultury, sportu i 

spraw społecznych. 

3. Podsumowanie pracy Komisji i sprawozdanie. 

4. Propozycja planu pracy na 2021r. 

Wniosków żadnych nie wypracowano. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – Komisja 

Finansowo-Gospodarcza odbyła dwa posiedzenia: pierwsze dnia 16 grudnia 2020r. 

Tematyka: 

1. Szczegółowa informacja dotycząca podania mieszkańca Klonowa w sprawie wykupu 

gruntów zajętych pod drogę. 

2. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2020r. 

3. Analiza projektu budżetu na 2021 rok. 

4. Propozycja planu pracy Komisji Finansowo-Gospodarczej na 2021 rok. 
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5. Sprawy różne. 

Drugie posiedzenie dnia 29 stycznia 2020r. 

Tematyka: Analiza projektu budżetu na 2021 rok. 

Wnioski:  Większością głosów za został podjęty wniosek radnej Siewierskiej za 

przeznaczeniem 250 tys. zł  z drogi Podłazie-Krzyżka na inwestycje: 

- 50 tys. zł projekt drogi Podłazie-Krzyżka 

- 50 tys. zł projekt drogi Jaśle 

- 150 tys. zł oświetlenie drogi do Zagórza 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował, 

21 grudnia 2020r. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji odbyła posiedzenie w związku  

z rozpatrzeniem petycji w interesie publicznym z dnia 11 grudnia 2020r. Pana Arkadiusza 

Rakoczy oraz petycji z dnia 14 grudnia 2020r. Pana Piotra Sterkowskiego dotyczących 

przyjęcia uchwały w sprawie: 

- niedopuszczalnych działań władz międzynarodowych, krajowych i lokalnych 

wykluczających społecznie mieszkańców Gminy Łączna z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych, 

- uzyskanie przez Rząd RP pisemnych gwarancji, ze strony producentów szczepionek 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2, że w przypadku powikłań gotowi są oni ponieść wszelkie 

koszty prawne i finansowe wystąpienia niepożądanych odczynów poszczepiennych. 

Wnioski: 

1. Komisja jednogłośnie (za – 5/5 członków komisji) wnioskuje o uznanie petycji za 

bezzasadne i oddala propozycję podjęcia uchwał zawartych w petycji z dnia 11 grudnia 

2020r. Pana Arkadiusza Rakoczy oraz w petycji z dnia 14 grudnia 2020r. Pana Piotra 

Sterkowskiego. 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radny Edmund Wykrota – poinformował,  

między sesjami nie odbyło się żadne posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji w sprawie opinii dotyczącej rozpatrzenia petycji w interesie publicznym Pana 

Arkadiusza Rakoczy oraz Pana Piotra Sterkowskiego. 

Za – 12/12 obecnych radnych. 

Stanowisko Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zostało podjęte jednogłośnie. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7 i 8. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, między sesjami do Rady Gminy 

wpłynęło kilka pism:  

1/ 07.12.2020r. Świętokrzyski Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska w Kielcach, 

pismo informacyjne w sprawie objęcia szczególnym nadzorem miejsc gospodarowania 

odpadami w celu ograniczenia zjawiska porzucania odpadów oraz występowania pożarów, 

2/ 11.12.2020r. Arkadiusz Rakoczy petycja w interesie publicznym, 

3/ 15.12.2020r. Piotr Sterkowski petycja w interesie publicznym. 

Obydwie petycje zostały skierowane przeze mnie do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i zostały już rozpatrzone. 

4/ 16.12.2020r. WSA w Kielcach, orzeczenie sądu w sprawie uchwały Nr XIII/115/2011r.  

z dnia 28.12.2011r. w przedmiocie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie  

z przystanków komunikacyjnych. Stwierdza nieważność § 3 ust. 1 pkt. 1 zaskarżonej 

uchwały. 
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Radny Wykrota – zabrał głos i podziękował za wyremontowany odcinek drogi w 

Podzagnańszczu. Przypominam jednak, że dwa takie niewielkie odcinki jeszcze zostały do 

zrealizowania. 

Radny Nyga – zwrócił się do Wójta, proszę o naprawienie ubytku oraz usunięcie gałęzi na 

drodze od Jęgrznej do szkoły w Goździe. 

Radny Chaba – zabrał głos, na poprzedniej sesji prosiłem aby Wójt skontaktował się z 

przewoźnikiem który jeździ z Kielc do końca Belna aby o jeden przystanek przedłużył kurs, 

czy coś w tym temacie zostało zrobione. 

Radna Żaczek – podziękowała za drogę w Jaślach, za to że został złożony wniosek  

o dofinansowanie. W sołectwie Łączna są jeszcze drogi gminne, o których należy pamiętać. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, zima nie jest dobrym okresem dla 

remontów i nie wszystkie można zimą przeprowadzić. Pamiętam i będę pamiętał o wszystkich 

drogach. Rezerwa Wójta w budżecie jest przeznaczona na sytuacje kryzysowe i 70 tys. zł 

przeznaczyliśmy na realizację dwóch odcinków dróg.  

To był bardzo trudny rok dla nas, dziękuję sołtysom, Kierownikom Jednostek podległych,  

Radzie Gminy, Przewodniczącej Rady za współpracę. Złożył życzenia zdrowia, pomyślności 

oraz satysfakcji na Nowy Rok. 

Radny Litwiński – zabrał głos, dołączam się do podziękowań dla Wójta za to że został 

umieszczony w projekcie budżetu odcinek drogi Podłazie-Krzyżka oraz za wystąpienie o 

środki zewnętrzne. Mam nadzieję, że ta droga będzie służyła jako objazdówka przy 

zamknięciu przejazdu kolejowego. Proszę aby zwrócić się do powiatu w sprawie ubytków w 

drodze powiatowej od kościoła do przejazdu kolejowego, jest już tam ponad 100 m fatalnej 

drogi. Poinformował o braku szybkiej interwencji dot. zimowego utrzymania dróg i przyjazdu 

piaskarki. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zwrócił się do radnego Chaby, nie rozmawiałem 

jeszcze z przewoźnikiem ale spróbuję skontaktować się z nim po nowym roku i zapytać o 

przedłużenie kursów do krzyżówki w Występie. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Ad  9 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2020 rok. 

Radny Wykrota – zabrał głos, Urząd Gminy złożył projekt uchwały w którym jest 

uwzględniona dotacja do ZGK: 8 tys. zł na wodę i 4 tys. zł do ścieków. Do tej pory Rada 

Gminy udzieliła dotacji do ZGK na 184 tys. zł do wody, i 118 tys. zł do ścieków, a do 

odśnieżania 80 tys. zł. Na wczorajszej komisji złożyłem wniosek o odrzucenie tej uchwały 

czyli nieudzielenie dotacji dla ZGK. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku radnego Wykroty o nieudzielenie 

dotacji dla ZGK zawartej w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu na 2020 rok 

Za – 7, przeciw – 0, wstrzymało się – 5/12 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVI/144/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 grudnia 2020r. 

 nie została podjęta (za – 0, przeciw – 8, wstrzymało się – 4/12 obecnych radnych) 

 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki   

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii na 2021 rok w Gminie Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVI/144/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 grudnia 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata  

2021-2030. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVI/145/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 grudnia 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 1, wstrzymał się – 0/12 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Łączna na 2021 rok. 

Radny Litwiński – przedstawił wniosek z Komisji Finansowo-Gospodarczej o podział 

środków w kwocie 250 tys. zł z drogi Podłazie-Krzyżka na trzy zadania: 

1/ 50 tys. zł projekt drogi Podłazie-Krzyżka 

2/ 50 tys. zł projekt drogi Jaśle 

3/ 150 tys. zł oświetlenie drogi do Zagórza 

Przewodnicząca Rady – zwróciła się do Radcy Prawnego, czy wniosek Komisji powinien być 

przegłosowany osobno na poszczególne zadania. 
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Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – odpowiedział,  są to trzy zadania inwestycyjne  

i powinny być przegłosowane osobno. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – poinformował, wczoraj na Komisji został 

przegłosowany jeden wniosek, wszystkie trzy inwestycje znalazły się w tym jednym wniosku. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos, jeśli któryś radny miałby wątpliwości co do 

którejś inwestycji mógłby złożyć inny wniosek. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku z Komisji Finansowo-

Gospodarczej o przeznaczenie ze środków w kwocie 250 tys. zł z drogi Podłazie-Krzyżka na 

zadanie: projekt drogi Podłazie-Krzyżka w kwocie 50 tys. zł 

Za – 11, wstrzymał się – 1, przeciw – 0/12 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku z Komisji Finansowo-

Gospodarczej o przeznaczenie ze środków w kwocie 250 tys. zł z drogi Podłazie-Krzyżka na 

zadanie: projekt drogi Jaśle w kwocie 50 tys. zł 

Za – 11, wstrzymał się – 1, przeciw – 0/12 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady – proszę o przegłosowanie wniosku z Komisji Finansowo-

Gospodarczej o przeznaczenie ze środków w kwocie 250 tys. zł z drogi Podłazie-Krzyżka na 

zadanie: oświetlenie drogi do Zagórza w kwocie 150 tys. zł. 

Za – 11, wstrzymał się – 1, przeciw – 0/12 obecnych radnych. 

Wniosek został podjęty większością głosów. 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Skarbnik Gminy p. Alicja Miernik – zabrała głos, w związku z przegłosowanymi zmianami w 

wydatkach majątkowych zachodzi konieczność zmiany załączników w projekcie uchwały: 

1/ Zał. Nr 2 strony 1 i 2 oraz strony 9 i 10, 

2/ Zał. Nr 4 całkowicie wymieniamy na nowy z II. 

Prawidłowe załączniki projektu budżetu na 2021 rok zostały rozdane radnym w przerwie 

obrad. 

Pani Skarbnik odczytała uchwałę RIO w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Łączna na 2021 rok. Opinia była pozytywna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady  powtórzyła wprowadzone zmiany w projekcie uchwały oraz poprosiła 

o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady  

wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni określali się czy są „za” , „przeciw”  

czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVI/146/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 grudnia 2020r. 

została podjęta większością głosów (za – 11, przeciw – 1, wstrzymało się – 0/12 obecnych 

radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  9 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Łączna. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, uchwała ta jest niezbędna ponieważ 

zmieniły się przepisy dotyczące aglomeracji. Dotychczas wyznaczanie aglomeracji było 

przyjmowane poza gminą przez Sejmik Województwa Świętokrzyskiego bądź decyzją 

Wojewody. Teraz ta odpowiedzialność przeszła na samorządy gminne. Rady Gmin stanowią 

prawo miejscowe w tym również przyjęcie aglomeracji. Dokumenty dotyczące aglomeracji 

funkcjonującej w oparciu o uchwałę Sejmiku Woj. Św. który przyjął granice i wielkości 

podyktowane były przesłankami które się nie zmieniły. Musi być spełniony warunek 120 

RLM/km kanalizacji. Ten warunek został zmieniony tylko w sytuacji gdy miejscowość była 

w obszarach chronionych. U nas nie było obszarów chronionych. Przygotowane projekty 

kanalizacji na Podzagnańszcze, Występę, Zaleziankę nie mogły uzyskać dofinansowania z 

RPO ponieważ nie spełniały warunków RLM. W obszarach chronionych zmniejsza się ilość 

mieszkańców do 90 RLM. Mogliśmy starać się o środki zew. na budowę kanalizacji w tych 

pozostałych miejscowościach tylko w oparciu o PROW. Przyjęcie tej uchwały pozwoli 

gminie spełnić warunek aby Wody Polskie mogły zatwierdzić taryfy na wodę i ścieki. Czy są 

zmiany, nie. Granice aglomeracji pozostają takie same, mamy 95 % skanalizowania 

aglomeracji gminy.  

Czy to uchwała na zawsze, nie. 

Radny Chaba – zapytał, czy wówczas kiedy przyjmiemy tą uchwałę jest szansa że więcej 

miejscowości wejdzie do aglomeracji i będzie można nadać ulice. Jeździ pan Wójt po 

gminach, czy jest gmina żeby nie było ulic. Mieszkańcy nie będą musieli wymieniać 

dowodów osobistych. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, aglomeracja wiąże się z RLM. Pracując 

nad Krajowym Programem Oczyszczana Ścieków eksperci uznali w oparciu o Dyrektywę 

unijną jaka liczba mieszkańców powinna być na 1 kilometr bieżący kanalizacji aby 

funkcjonowanie kanalizacji było z ekonomicznych powodów uzasadnione.  

Kwestia ulic to zupełnie inna ustawa. Organ Rady Gminy ma prawo ustanowić prawo 

miejscowe i zamiast sołectw wprowadzić ulice ale warunkiem zmiany może być liczba RLM. 

Zmieniona ilość RLM pozwoli wpisać miejscowość do aglomeracji. 

Radny Wykrota – zabrał głos, w Podzagnańszczu mieszkańców przybywa, jest ich już  

ok. 400. Radny Chaba ma rację, należałoby się pochylić nad tematem aby nadać ulice, 

zorientować się ile to będzie kosztowało i trwało. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady  wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za” , „przeciw”  czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  XXVI/147/2020 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 grudnia 2020r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 12/12 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  10. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 7 grudnia 2020r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 7 grudnia 2020r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

(za – 12/12 obecnych radnych) 

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.  11. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  złożyła wszystkim życzenia szczęśliwego Nowego Roku, po czym 

stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała wszystkim za udział i 

zamknęła XXVI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji  

2018-2023. 

 Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła         

                                     Monika Pająk 

           Magdalena Chmiela  
 


